

Chou Kuan-chu (Jack Chou)

PhD Candidate, Department of Diplomacy, National Chengchi University
2023 Academia Sinica Fellowships for Doctoral Candidates
Email: 107253501@nccu.edu.tw Tel: 886-2-2710-5152#6712

Research Interests

Technology and International Relations, International Technology Cooperation,
Semiconductor Geopolitics, Science Diplomacy

Education

PhD, Department of Diplomacy, National Chengchi University	Feb. 2018 – present
M.A., Institute of Political Science, National Sun Yat-sen University	Sep. 2014 – Feb. 2017
B.A., Department of Political Economy, National Sun Yat-sen University	Sep. 2010 – Jun. 2014

Experiences

Humanity and Social Science Benchmark Project, Ministry of Education	Sep. 2021 – Feb. 2023
Research Assistant	
International Political Economy	Sep. 2021– Feb.2022
Teaching Assistant	
Governance of Global Finance	Feb. 2021–Jun. 2021
Teaching Assistant	
Western Diplomatic History	Feb. 2018–Jun. 2018
Teaching Assistant	
Institute for National Defense and Security Research	May. 2018–Jun. 2018
Research Assistant	

Honors

National Chengchi University Doctoral Fellowship	Sep. 2018–Jun. 2021
--	---------------------

Publications

Chinese Journal

周冠竹，2019a，〈誰削尖中國軟實力？中國國有企業改革發展與在匈牙利投資研究〉，《中國大陸研究》，62(3): 63-93。(TSSCI)

Chinese Conference Papers

周冠竹，2018a，〈歐盟與中國環境治理合作：規範性權力與國家主權的合作與衝突〉，全國國際關係研究生論文發表會：反思全球政經秩序變動，台北：淡江大學，2018年11月2日。

周冠竹，2018b，〈「規範性權力」觀點下的歐盟與中國“一帶一路”戰略研究〉，2018年國際關係學會國際研討會：變遷中的國際秩序與挑戰：全球化、地緣政治與新威權主義，台北：國立政治大學，2018年11月9日。

周冠竹，2021，〈國家資本主義復興？論 Covid-19 疫情下主權財富基金功能〉，第十五屆全國國際關係研究生論文發表會：疫情後全球政經關係的重建，台北：國立政治大學，2021年11月13日。

周冠竹，2022，〈誰推動跨國科技合作？新自由主義觀點〉，2022年中國政治學會年會，花蓮：國立東華大學，2022年10月28日。

English Conference Papers

Chou, Kuanchu. 2019b. "A Realist Critique of Studies on EU-China Relations". Presented at the 2019 European Union Studies Association Asia Pacific (EUSAAP) Annual Conference and Postgraduate Student Workshop, Shanghai.

Chou, Kuanchu. 2019c. "From Production Brigade to Flame of the Dragon: The Development Chinese State-Owned Enterprise in World Economy". Presented at the Philippines International Studies Organization (PHISO) 2019 Conference, Cebu.

Chou, Kuanchu. 2020. "EU's Palm Oil Sanction: One Policy, Two Results". Presented at the The 2020 Annual Meeting of the Chinese Association of Political Science and the International Conference". Chinese Association of Political Science, Taipei.

Chou, Kuanchu. 2021. "The Silicon Shield or the Root of Conflicts? A Discussion on Geopolitical Risk of Taiwan Semiconductor Industry". Presented at the 2021 Annual Meeting of Association of International Relations, Taiwan". Association of International Relations, Taiwan, Taipei
